



SOVEREIGN MILITARY HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA

PERMANENT OBSERVER MISSION TO THE UNITED NATIONS OFFICE
AND OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS IN GENEVA

***Human Rights Council - 37th Session - Item 3-
Interactive Dialogue with the
Special Representatives of the Secretary-General on Violence against Children
and Children and Armed Conflict***

***Statement by Professor Michel Veuthey
Ambassador of the Order of Malta to monitor and combat human trafficking
Deputy Permanent Observer
Geneva, 6 March 2018***

Mr. President,
Excellencies,
Distinguished Delegates,

The Order of Malta would like to thank both Special Representatives of the Secretary-General for their important and interesting Annual Reports (A/HCR/37/47 & 48). Both highlight the plight of children victims of trafficking. The Order of Malta is currently strengthening its commitment in preventing the trafficking of humans, protecting the victims and rehabilitating survivors, with projects both at local and diplomatic level.

The Order of Malta would like to underline the need, mentioned by both Reports, to enhance synergies, partnerships and alliances¹ among different United Nations agencies, regional and subregional organizations, international and local non-governmental organizations and civil society.² These measures are desperately needed to prevent violations, protect victims, prosecute those responsible, share research and experiences, highlight good practices,³ raise awareness and engage proactively with regional and subregional organizations.⁴

The Order of Malta supports the *Panama Declaration on Ending Violence against Children*, adopted by the Fifth Forum of the Global Network of Religions for Children, held in May 2017 in Panama City, which reaffirms the moral imperative to protect children from harm and recognizes that no religious teaching or tradition justifies any form of violence against children.⁵

The promotion and protection of the rights of children are fundamental to the Order of Malta, and the Order strongly supports all actions taken to alleviate the suffering of children affected by armed conflicts. The Order of Malta especially supports the recommendation of the Special Representative of the Secretary-General for Children and Armed Conflict that the Human Rights Council should focus on the trafficking and human sale,⁶ on the absence of criminalization of victims of trafficking⁷ and that the reintegration of children is crucial to ensuring long-term peace, security and sustainable development.⁸



SOVEREIGN MILITARY HOSPITALLER ORDER
OF ST. JOHN OF JERUSALEM OF RHODES AND OF MALTA

PERMANENT OBSERVER MISSION TO THE UNITED NATIONS OFFICE
AND OTHER INTERNATIONAL ORGANIZATIONS IN GENEVA

Conseil des Droits de l'Homme – 37^e session
Point 3- Dialogue interactif avec les
Représentantes spéciales du Secrétaire général sur la violence à l'encontre des enfants et
le sort des enfants en temps de conflit armé

Intervention du Professeur Michel Veuthey
Ambassadeur de l'Ordre de Malte pour suivre et combattre le trafic de personnes
Observateur permanent adjoint
Genève, le 5 mars 2018

Monsieur le Président,
Excellences,

L'Ordre de Malte voudrait remercier les deux Représentantes spéciales du Secrétaire général, pour leurs très intéressants rapports annuels (A/HCR/37/47 & 48). Ces deux rapports mettent en évidence le sort tragique d'enfants victimes de la traite d'êtres humains, L'Ordre de Malte renforce actuellement son l'engagement à lutter contre le trafic d'êtres humains et à protéger les victimes, au sein de projets aussi bien au niveau local qu'au niveau diplomatique

L'Ordre de Malte voudrait souligner la nécessité, relevée dans les deux rapports, d'accroître la synergie., les partenariats et les alliances entre les différents organismes des Nations Unies, les organisations regionales et sous-régionales, les organisations non-gouvernementales internationales et locales et la société civile. Ces mesures sont très nécessaires pour prévenir des violences, protéger les victimes, poursuivre pénalement les responsables, partager les travaux de recherche et les expériences, mettant en valeur les bonnes pratiques pour permettre aux victimes de se rétablir et de se réinsérer, pour mener des activités de sensibilisation, pour collecter les enseignements tirés et les meilleures pratiques et collaborer activement avec les organisations regionales et sous-régionales.

L'Ordre de Malte salue la mention de la Déclaration de Panama sur l'élimination de la violence à l'égard des enfants, adoptée par le Cinquième Forum du Réseau mondial des religions en faveur des enfants, qui s'est tenu en mai 2017 à Panama. L'Ordre de Malte soutient la recommandation de la Représentante spéciale pour les enfants en temps de conflit armé que le Conseil des Droits de l'Homme mette l'accent dans ses résolutions sur la question des violations graves, de la traite et de la vente d'êtres humains et s'engage à promouvoir la non-criminalisation des enfants victimes et que le Conseil accorde un degré de priorité élevé à la fourniture de services de soutien aux enfants qui ont été victimes de violations et de violences dans le contexte d'un conflit armé. Nous pensons comme elle que la réintégration des enfants est cruciale pour assurer la viabilité à long terme de la paix et de la sécurité et du développement durable.

¹ A/HRC/37/48, par. 5

² A/HCR/37/47, par. 6, 8, 18

³ A/HCR/37/48 par. 19

⁴ A/HCR/37/47, par. 65

⁵ A/HRC/37/48, par. 37 & 38.

« The Forum brought together more than 500 leaders of the world's faith and spiritual traditions to increase understanding of the scale of violence against children and its impact on them, to identify ways religious leaders could help to tackle it, and to enhance the commitment of faith communities to prevent and reduce violence against children ». Full text online : <http://srsg.violenceagainstdchildren.org/sites/default/files/2017/Panama%20Declaration%202017.pdf>
Ce Forum a réuni plus de 500 chefs religieux et chefs spirituels pour mieux appréhender l'ampleur de la violence à l'égard des enfants et ses effets sur les enfants, déterminer comment les chefs religieux pourraient contribuer à combattre le phénomène, et renforcer l'engagement des communautés religieuses à le prévenir et l'endiguer.

⁶ A/HCR/37/47, par. 58

⁷ A/HCR/37/47, para. 21 & 58

⁸ A/HCR/37/47, par. 61.